
SOZDASTRA
proizvodnja, trgovlnm, storitve Ljubljana

Astra praznuje svojo
petintridesetletnico

Obfcanl Ljubljane poznajo Astro po mno-
gih prodajalnah v mestu, vedo za Blagovni-
co in poslovne stavbe za Bežigradom ter
morda za del njenih prodajnih programov.
Veliko pa jih ne ve, da je Astra sestavljena
organizacija združenega dela, ki združuje
proizvodne, trgovske in storitvene dejavno-
sti v vseh republikah in obeh avtonomnih
pokrajinah Jugoslavije.

Že teta 1974 je postala Astra trgovinska
delovna organizacija s petimi tozdi. Nato se
je leta 1978 \z delovne organizacije razvila
sestavljena organizacija združenega dela
Astra s petimi trgovinskimi in storitvenimi
delovnimi organizacijami. Že v začetku so
se jim pridružile tri proizvodne delovne or-
ganizacije, kasneje pa postopoma še osem,
tako da je danes v sozd vključenih že 11
proizvodnih delovnih organizacij.

Astra je navidez zelo heterogena družina
proizvodnje in trgovine, ki pa je povsem na-
šla in utemeljila svojo interesno povezavo.
Proizvodne in trgovinske delovne organiza-
cije so čvrslo izoblikovaie skupen proizvod-
no-trgovinski koncept razvoja. Skupne na-
pore usmerjajo predvsem v razvoj kvalitet-
nih specializiranlh proizvodnih programov,
konkurenfinih tako doma kot v tujini. Razvi-
ta trgovinska dejavnost pomembno prispe-
va k razvoju takSnih programov kot tudi k
njihovemu uspešnemu plasmanu. Razvoj
proizvodnje in plasmana je usmerjen predv-
sem na področja kemije, gume, HTZ in tek-
stila, plastike, talnih in stenskih oblog, biro-
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opreme ter gradbenih materialov. Razvilo se
je čvrsto sodelovanje, ki danes zajema po-
vezovanje na področ/u blagovnih tokov v
vse smeri tako doma kot v mednarodni me-
njavi in pri kooperacijah.

V Astri, ki pokriva ves jugoslovanski pro-
stor, sfflo že pred devetimi leti spoznali, ka-
ko pomembno je sprotno in konkretno med-
sebojno informiranje. Odločili smo se izda-
jati svoj časopis, ki zdaj mesečno obvešCa
vse delavce v delovnih organizacijah sozda
o dogodkih in vseh pomembnih sprejetih in
bodočih odločitvah. Sestavni del prizade-
vanj delavcev Astre za kvalitetnejše delo in
poslovanje je tudi skrb za družbeni stan-
dard in aktivnosti v prostem času. V sozdu
vsako leto namenjamo veliko sredstev za
reševanje stanovanjske problematike delav-
cev, za izboljšanje pogojev dela, za načrtna
letovanja delavcev in za rekreacijo. Večina
občanov pozna naš kolesarski klub pod
imenom KK ASTRA. Kljub temu, da je bil
sprva ustanovljen samo za tekmovalne do-
sežke in obenem za propagando, skušamo
\z njega oblikovati klub, ki bi našim delav-
cem nudil množične rekreativne oblike. V
naših delovnih organizacijah pa delujejo tu-
di drugi dobri klubi. kot so: nogometni klub
Astra-Cement \z Umaga, Astra-Jadran iz Ko-
zine, ki se ukvarja z rokometom pa še vrsta
drugih, ki jim tako ali drugače pomagamo.
V vsaki delovni sredini je zanimanje za to ali
ono obliko športnega in rekreativnega udej-
stvovanja. Pri tem tudi ne gre pozabiti vsa-
koletne simultanke na šahovskih deskah z
zelo znanimi mednarodnimi mojstri.

Kaj pravzaprav Astra danes predstavlja?
Številčno 3700 delavcev, ki delajo v 16 de-
lovnih organizacijah in treh delovnih skup-
nostih. Na trgu je prisolna z mrežo 14 pred-
stavništev, kupce obiskuje dnevno več kot
140 predstavnikov, z njimi sodetujejo več
kot 200 komercialistov. Sistem Astre ostaja
odprt še za nove delovne organizacije, ki
bodo v tem in takem sistemu vtdele svojo
perspektivo.

Seveda pa SOZD Astra že prerašča jugo-
slovanske okvire, ker se vedno bolj vključu-
je z različnimi oblikami v mednarodno deli-
tev dela. Na tem podrotju je potrebno na-
praviti še veliko, predvsem pri krepitvi izvo-
za pa tudi kooperacij, maloobmejnega pro-
meta, tako z vidika potreb družbe kot tudi
reprodukcijske sposobnosti proizvodnih or-
ganizacij znotraj sozda.

Letošnje leto smo v sozdu Astra proglasili
kot leto aktiviranja notranjih rezerv, kot leto
ki ga bomo najbolje proslavlli, če ga bomo
končali še uspešneje kot leta nazaj, če bo-
mo jubilejnemu letu dali tudi pečat izrednih
delovnih uspehov. To so naše želje ob 35-
letnici ASTREI


